
BR. 0002.50.2018 

Protokół  Nr L/18 
z 50 sesji Rady Miejskiej w Sobótce w dniu 25 października 2018r. 

 

               Na podstawie art. 20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2018 r. 

 poz. 994 z późn. zm.) 50 sesję Rady Miejskiej w Sobótce otworzył Przewodniczący Rady 

Andrzej Rakowski. 

W sesji na 15 radnych uczestniczyło 14-u. Radna nieobecna: Ewa Białobrzeska. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

- Burmistrz MiG – Stanisław Dobrowolski, 

- Skarbnik Miasta i Gminy – Magdalena Sączawa – Szwedowska, 

- Sekretarz Miasta i Gminy – Violetta Gaworczyk, 

- kierownicy referatów UMiG, 

- dyrektorzy jednostek organizacyjnych gminy, 

- przedstawiciele samorządów miejskich i wiejskich oraz zaproszeni goście. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski powitał wszystkich zebranych na  

50 ostatniej sesji Rady Miejskiej w Sobótce kadencji 2014-2018. Dodał, że pojawił się 

wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dwóch uchwał: uchwały zmieniającej regulamin 

określający wysokość i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników 

wynagrodzenia oraz uchwały zmieniającej program gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy w latach 2019-2023. Dodał, że rozmawiali na ten temat już przed sesją. 

Zapytał Radnych kto z nich jest za tym, aby zostawić ten temat już dla nowej Rady? 

Radny Rafał Kotwica złożył wniosek o pozostawienie tych projektów dla przyszłej Rady, 

która będzie miała możliwość zapoznania się już z materiałem.  

Pani Aleksandra Bąkowska powiedziała, że jeżeli chodzi o projekt uchwały dotyczący 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy to jeżeli uchwała ta nie zostanie 

podjęta w dniu dzisiejszym to nie będzie to już kompetencja Rady, ponieważ Wojewoda wyda 

rozstrzygnięcie nadzorcze i sam uchyli te zapisy. 

Radny Krzysztof Krzeszowski zaproponował rozdzielenie tych dwóch uchwał. 

Radny Rafał Kotwica wycofał swój wniosek. 

 

Zarządzono głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad sesji uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy  

w latach 2019-2023 oraz trybu zaspokajania potrzeb mieszkaniowych członków wspólnoty 

samorządowej gminy Sobótka 

Głosów „za” 11, „przeciw” 1, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 2 

 

Zarządzono głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały  

w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość i szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 

niektórych innych składników wynagrodzenia. 

Głosów „za” 0, „przeciw” 13, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 

 

Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG poinformowała, że będzie zmiana  

w WPF i zmianie budżetu, która wynika z tego, że w związku z termomodernizacją musimy 

zwiększyć środki na wkład własny (środki te będą pochodziły z innych inwestycji). Dodała, 

że w miesiącu grudniu gmina otrzyma dodatkowe dofinansowanie na ten cel w wysokości 

około 200 tys. zł, a tym samym zmniejszy się nasz wkład własny. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski przedstawił porządek obrad sesji, który 

po wprowadzonej zmianie przedstawiał się następująco: 

 

1. Interpelacje i zapytania. 

2. Wolne wnioski i komunikaty. 

3. Zatwierdzenie protokołu z sesji z dnia 26 września 2018r. 



4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza MiG Sobótka w okresie od 17 września do  

12 października 2018r. 

5. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobótka na lata 

2018-2025. 

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2018 r.  

7. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków Ochotniczych 

Straży Pożarnych Gminy Sobótka biorących udział w działaniach ratowniczych lub 

szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę 

Sobótka. 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp miasta Sobótka dla 

terenu położonego w obrębie Sobótka. 

9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp gminy Sobótka dla 

terenu położonego w obrębie Okulice. 

10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp gminy Sobótka dla 

terenu położonego w obrębie Będkowice. 

11. Uchwała w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu i wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy 

użytkowania nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Sobótka. 

13. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

14. Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów. 

15. Uchwała w sprawie opłaty miejscowej. 

16. Uchwała w sprawie określenia wzorów formularzy obowiązujących w zakresie 

podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku leśnego. 

17. Uchwała w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

18. Obwieszczenie Rady Miejskiej w Sobótce w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta  

i Gminy Sobótka. 

19. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy w latach 2019-2023 oraz trybu zaspokajania potrzeb 

mieszkaniowych członków wspólnoty samorządowej gminy Sobótka. 

20. Podziękowania w związku z zakończeniem kadencji 2014-2018. 

Radni jednogłośnie zatwierdzili przedstawiony porządek obrad. 

Ad. 1 

Pan Ryszard Saltarski Sołtys Sobótki przypomniał, że w czerwcu zostało spisane 

zobowiązanie w sprawie remontu ulicy Chwałkowskiej. Zapytał, czy zostaną zabezpieczone 

środki w przyszłorocznym budżecie na remont tej drogi? 

Burmistrz MiG Stanisław Dobrowolski wyjaśnił, że protokół nie został do końca 

zrealizowany przez strony, ponieważ strony wyraziły chęci, ale swoich udziałów nie wniosły  

i nowa Rada wraz z nowym Burmistrzem będzie musiała zająć się tą sprawą.  

Gość zapytał kiedy doczeka się na odpowiedzi na swoje pytania, ponieważ wszystkich pytań 

już się namnożyło np. kto wydał w 2011 r. zgodę na wybudowanie zjazdu koło jego posesji 

nie pytając go o zgodę? Powiedział, że posłowie obniżyli swoje uposażenia i jest ciekawy czy 

Rada również to zrobiła? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski wyjaśnił, że w 2011r. nie byli jeszcze 

radnymi.  

Pan Marek Juraszek Sołtys Wsi Sulistrowiczki poinformował, że na ul. Gajowej pojawiła 

się nienaturalna dziura w drodze, a nie były prowadzone w tym miejscu żadne prace. 

Poinformował, że dzieci z Sulistrowiczek nie są zabierane ani odwożone ze szkoły  

w Świątnikach tylko wysiadają w Będkowicach.  

Radny Witold Nazimek wyjaśnił, że rzeczywiście tak jest, ponieważ jeżeli dzieci  

z Sulistrowiczek chodzą do Świątnik to są to dzieci spoza obwodu tej szkoły i rodzice albo 



dowożą dzieci do szkoły, ale przywożą je do Będkowic i w Będkowicach je odbierają. Dodał, 

że taka sama sytuacje była już 12-15 lat temu i jeżeli rodzic zapisywał dziecko do szkoły poza 

swoim obwodem to brał na siebie obowiązek jego dowozu. Zaznaczył, że sam dowoził w ten 

sposób swoje dzieci. Powiedział, że jeżeli jest kilkoro dzieci to warto byłoby wysłać po nie 

autobus.  

Pan Jacek Ostrowski powiedział, że Pan Marek dzwonił już do niego i prosił go, aby rodzice 

skontaktowali się w tej sprawie z nim lub Dyrektorem szkoły, który co miesiąc sporządza 

wykaz dowożonych dzieci. Dodał, że Pani z Polbusu powiedziała, że dla nich jest wszystko 

jedno czy przystanków będzie 7 czy 8, ale przysłała również informację, że  

w Sulistrowiczkach są rano autobusy i to nawet 2, więc sprawa jest prosta. Zaznaczył, że 

rodzice nie zgłosili się w tej sprawie do niego. 

Pan Andrzej Szawan odnosząc się do zapytania w sprawie ul. Gajowej powiedział, że 

wykonawca wraz z pracownikiem pojechali dzisiaj na wizję, aby zobaczyć jaki jest powód 

pojawienia się tej dziury. 

Ad. 2 

Radny Mirosław Lech złożył podziękowania pracownikom urzędu, dyrektorom jednostek, 

Pani Agacie z Biura Rady oraz Burmistrzowi za współpracę przez dwie ostatnie kadencje. 

Radny Witold Nazimek powiedział, że myśli iż cała Rada przyłącza się do tych 

podziękowań.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski złożył gratulacje osobom, które 

dostały się do Rady życząc im owocnej pracy.  

Ad. 3 

Uwag do protokołu z sesji nie wniesiono i Rada w głosowaniu (13 głosów „za”, „przeciw” 0, 

„wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2) zatwierdziła protokół z sesji z dnia 26 września 2018 r.  

 

Ad. 4 

Brak uwag. 

 

Salę obrad opuścił Radny Edward Żaba. 

 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobótka na lata 

2018-2025 wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani Magdalena Sączawa - Szwedowska 

Skarbnik MiG.  
 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3 

 

Uchwała Nr L/389/18 

 

Na salę obrad powrócił Radny Edward Żaba. 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2018 rok wraz  

z uzasadnieniem przedstawiła Pani Magdalena Sączawa - Szwedowska Skarbnik MiG.  

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 13, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 

 

Uchwała Nr L/390/18 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków Ochotniczych 

Straży Pożarnych Gminy Sobótka biorących udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniu 



pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Sobótka przedstawił 

Pan Kazimierz Mydlarz. 

Radny Krzysztof Krzeszowski poinformował, że Komisja Spraw Obywatelskich 

wnioskowała o podwyższenie stawki do 23 zł, ale Komisja Budżetowo-Gospodarcza  

i Rolnictwa wnioskowała o powrócenie do stawki zaproponowanej przez strażaków (22 zł).  

Radny Witold Nazimek powiedział, że na komisji sam był przeciwny podnoszeniu stawki do 

23 zł, ale jeszcze raz przeanalizował tę sprawę i rozumie argumenty Komisji Spraw 

Obywatelskich. Złożył wniosek o podwyższenie stawki ekwiwalentu do kwoty 23 zł.  

 

Zarządzono głosowanie nad wnioskiem Radnego Witolda Nazimka 

Głosów „za” 12, „przeciw” 1, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 

 

Radny Krzysztof Krzeszowski zapytał jakie będą skutki finansowe tej podwyżki o 1 zł? 

Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG poinformowała, że w ciągu roku 

strażacy wypracowują średnio 4 tys. godzin, więc jest to kwota 4 tys. zł, ale wszystko 

uzależnione jest od ilości akcji w ciągu roku. Dodała, że z tego co jej wiadomo strażacy cześć 

ekwiwalentu pozostawiają na potrzeby jednostki aby np. mieć środki na wkład własny, gdy 

starają się o jakieś dofinansowanie. 

Radny Witold Nazimek dodał, że do niego dotarł argument, że strażacy i tak połowę 

swojego ekwiwalentu oddają na potrzeby jednostek.  

Radny Edward Żaba powiedział, że wielokrotnie zabierał głos w sprawie straży pożarnej  

i nigdy nie negował pracy strażaków, ale nie może pogodzić się z tym, że robi się 

nieprzemyślane zakupy, takie jak np. zakup samochodu pożarniczego, który zamiast jeździć 

cały czas stoi i są z nim same problem. Zaapelował, aby nowa Rada miała na uwadze 

racjonalne wydatkowanie środków. 

Pani Magdalena Sączawa – Szwedowska Skarbnik MiG wyjaśniła, że samochód nie ma 

homologacji, ale pracownik robi wszystko, aby odsprzedać ten samochód po cenie jego 

zakupu. Zaznaczyła, że to nie jest tak, że nic nie jest robione w tej sprawie.  

 

Zarządzono głosowanie nad stawką 22 zł 

Głosów „za” 0, „przeciw” 7, „wstrzymało się” 5 

 

Zarządzono głosowanie nad stawką 23 zł 

Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 2 

 

Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada podjęła uchwałę ze 

stawką 23 zł. 

Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 2, „nieobecnych” 2 

 

Uchwała Nr L/391/18 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp miasta Sobótka dla 

terenu położonego w obrębie Sobótka przedstawił Pan Andrzej Szawan.  

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 2 

 

Uchwała Nr L/392/18 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp gminy Sobótka dla 

terenu położonego w obrębie Okulice przedstawił Pan Andrzej Szawan.  

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 2 

 



Uchwała Nr L/393/18 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp gminy Sobótka dla 

terenu położonego w obrębie Będkowice przedstawił Pan Andrzej Szawan.  

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 2 

 

Uchwała Nr L/394/18 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu i wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości w drodze bezprzetargowej przedstawiła Pani Aleksandra 

Bąkowska.  

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 2 

 

Uchwała Nr L/395/18 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy 

użytkowania nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Sobótka przedstawiła 

Pani Aleksandra Bąkowska.  

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 13, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 

 

Uchwała Nr L/396/18 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

przedstawił Pan Tomasz Miela. 

Radny Zbigniew Goldwasser złożył wniosek o ustalenie stawki opłaty miejscowej na 

poziomie 2,25 zł, a nie 2,26 zł, aby łatwiej było wydawać resztę. Zaznaczył, że z obliczeń 

szacunkowych wynika, że obniżenie tej opłaty o 1 gr. to obniżenie dochodów budżetu o 20 zł. 

Dodał, że kwota ta miałaby również inny wygląd wizerunkowy dla turystów, ponieważ nie 

byłaby stawką maksymalną.  

Pan Tomasz Miela wyjaśnił, że uchwała dotycząca opłaty miejscowej będzie dopiero w 

punkcie 15 porządku obrad. 

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 13, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 

 

Uchwała Nr L/397/18 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów przedstawił Pan Tomasz Miela. 

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 13, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 

 

Uchwała Nr L/398/18 

 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej przedstawił Pan Tomasz Miela. 



Radny Zbigniew Goldwasser ponowił swój wniosek o ustalenie stawki opłaty miejscowej na 

poziomie 2,25 zł. 

Radny Krzysztof Krzeszowski wyjaśnił, że wniosek ten został złożony również na ostatniej 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa, ale nie uzyskał akceptacji. 

 

Do obrad sesji dołączył radny Aleksander Łężniak. 

 

Zarządzono głosowanie nad wnioskiem Radnego Zbigniewa Goldwassera 

Głosów „za” 4, „przeciw” 6, „wstrzymało się” 4, „nieobecnych” 1 

 

Wniosek nie został przyjęty. 

 

Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 

 

Uchwała Nr L/399/18 

 

Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy obowiązujących w zakresie 

podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku leśnego przedstawił Pan Tomasz 

Miela. 

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 

 

Uchwała Nr L/400/18 

 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi przedstawił Pan Tomasz Miela. 

Radny Edward Żaba powiedział, że może warto byłoby się zastanowić nad takim bonusem, 

że jeżeli ktoś nie oddaje odpadów bio to ma np. zniżkę przy odpadach zmieszanych. Dodał, że 

na wsiach jest możliwość kompostowania tych odpadów zamiast ich oddawania. 

Pan Jakub Zawada wyjaśnił, że na chwilę obecną nie ma takiej możliwości prawnej, ale 

szykowana jest nowelizacja ustawy i być może coś się zmieni.  

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 

 

Uchwała Nr L/401/18 

 

Ad. 18 

Projekt obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Sobótka przedstawił 

Pan Jakub Zawada. 

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada przyjęła obwieszczenie. 

Głosów „za” 14, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 

 

Ad. 19 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy w latach 2019-2023 oraz trybu zaspokajania potrzeb 

mieszkaniowych członków wspólnoty samorządowej gminy Sobótka przedstawiła Pani 

Aleksandra Bąkowska.  

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 13, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 1 



 

Uchwała Nr L/402/18 

 

Ad. 20 

Wręczono podziękowania dla Burmistrza Stanisława Dobrowolskiego, Z-cy Burmistrza Pana 

Krzysztofa Szczeponika, Pani Magdaleny Sączawy-Szwedowskiej Skarbnika MiG, Pani 

Violetty Gaworczyk Sekretarza MiG, Dyrektorów gminnych jednostek oraz Radnych w 

związku z zakończeniem kadencji 2014-2018. Podziękowania skierowano także do 

pracownikom urzędu oraz sołtysów.  

 

Sesja trwała w godz. 12:00 do 13:35. 

 
 

Protokołowała 

Agata Rekść 

 

 

 


